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I. VEZETŐI ÖSSZEFOGLALÓ 

 

A közalkalmazotti szférában elrendelt létszámcsökkentés következtében öt fővel 

csökkent az engedélyezett létszámunk, ezért nyugdíjba vonuló kollégáink helyett nem tudtunk 

senkit felvenni. Felkészültünk a Magyar Tudományos Művek Tára, az Elektronikus 

Információszolgáltatás és a Lukács Archívum átvételére. 

Fizikailag kevesebben látogatták a könyvtárat, mint egy évvel korábban, az állandó 

olvasójeggyel rendelkező olvasók száma 4.780 (tavaly 4.940), az aktív használók száma pedig 

3.812 (tavaly 4.225) volt. A távhasználat emelkedett, egy év alatt összesen 771.131, (tavaly 

727.015) alkalommal látogatták meg a könyvtár honlapját és digitális gyűjteményeit.  

Az év elején a nemzetközi kiadványcserét új alapokra helyeztük, az Akadémiai Kiadó 

kiadásában megjelent folyóiratok elektronikus változatát kínálva partnereinknek, így jelentős 

postaköltséget takarítottunk meg. Jelentősen nőtt a cserében kapott dokumentumok száma, ez 

jelenti most könyvgyarapításunk legfontosabb forrását. 

Az „Athenaeum az Interneten” c. TÁMOP pályázat keretében visszamenőleg 

feldolgoztuk az 1986 előtti cédulakatalógusok anyagának jelentős részét, összesen mintegy 

150 ezer rekordot. A pályázat keretében számos egyéb célkitűzésünket sikerült teljesíteni, így 

pl. az olvasók megelégedésére üzemeltetjük digitális dolgozószobánkat, elkészítettük a 

MINERVA – könyvtári kisokos nevű online oktatócsomagot, kiteljesítettük Agora 

programunkat. 

Megrendeztük a nagy sikert aratott „…mennyi szellem, mennyi őserő” (Százötven éves 

Az ember tragédiája) című kiállítást.   

Júliusban megérkezett törökbálinti raktárunkba az USA-ban elhunyt filozófus, Molnár 

Tamás hagyatéka. Munkatársaink közel 100 polcméternyi könyvet és folyóiratot válogattak 

szét és helyeztek el a raktárban, ezek feldolgozása folyamatosan zajlik.  

Az MTV1 március 15-ei Nappali c. műsorához az 1848-as forradalom- és 

szabadságharccal kapcsolatos dokumentumokat kutattunk fel a Kézirattár anyagából és 

tanácsainkkal segítettük a felvételt. 

A videokonferencia-teremben márciusban volt az első éles adás, azóta is számos 

esetben segíti ez a technikai újítás vidéki kollégáinkkal folytatott megbeszéléseinket.  

 

 

 




